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Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 24    
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Valtuuetettu Marko Kuronen luki seuraavan Perussuomalaisten 
valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 

   
Valtuustoaloite     16.03.2025 
 
Kolhon Kyläyhdistys Ry on haastatellut Kolhossa kahden yrityksen päättäjiä 
14.03.2025. Toinen yrityksistä on Runtech Systems Oy, joka on suurin 
yhteisöveroja maksava yritys MänttäVilppulassa. Mänttä-Vilppulan suora 
osuus yhteisöveroista on ollut 740 000 €, eli kunnalle tuloutuva 23,69% osuus 
yhtiön kokonaisveroista. Yhtiössä työskentelee kaikkiaan 84 työntekijää. 
(Lähde Finder.) 
 
Toinen haastatelluista yrityksistä oli Formica IKI Oy, joka on Mänttä-Vilppulan 
suurimpia työllistäjiä 123 työntekijällä. (Lähde Finder.) 

Johtohenkilöille esitettiin kysymys. Kuinka koulun lakkauttaminen nähdään 
yrityksessä ja mitkä ovat sen arvioidut vaikutukset yrityksen toimintaan. 

Runtech Systems Oy:n toiminnassa vaikutus ei näy vielä, mutta Formica IKI 
Oy:llä on jo nyt ongelmia työntekijöiden rekrytoinnissa. 

Molemmissa yrityksissä on huoli Kolhon tulevaisuudesta ja Fofmica IKI Oy:stä 
pyydettiin kysymään viranhaltijoilta, kuinka he varmistavat Kolhon 
elinvoimaisuuden säilymisen ja työntekijöiden saannin kylään, jos koulu 
loppuu? 

Mitkä ovat jo nyt tehdyn lakkauttamispäätöksen vaikutukset Kolhoon. 

- Yksi kaksi henkinen lapsiperhe on muuttanut Kolhosta Keuruulle. 
- Neljä lapsiperhettä on perunut muuttoaikeensa Kolhoon kyläkoulun 

lopettamisuhan vuoksi. 

Mitä tämä tarkoittaa Kolhossa toimiville yrityksille. 

- Kymmenen mahdollista työntekijää on poissa Kolhossa toimivista 
yrityksistä. 

Mitä tämä tarkoittaa Kolhossa asuville. 

- Kiinteistöjen hintojen laskeminen entisestään ja myyntiaikojen 
pidentyminen. 

Mitä tämä tarkoittaa Mänttä-Vilppulalle nyt. 

- Kymmenen veronmaksajan verotulojen siirtymistä muualle.  Menetetyt 
valtionosuudet oppilaista. 

Mitä tämä tarkoittaa Mänttä-Vilppulalle oletettavasti tulevaisuudessa. 

- Yritykset siirtävät liiketoiminnan sinne, missä on työntekijöitä.  Menetetyt 
verotulot. 

19.02.2024 tehty päätös osoittaa, että Kolhon kyläkoulu käsiteltiin kulueränä, 
mutta tehty päätös oletettavasti varmistaa sen, että sitä Kolho kylänä tulee myös 
olemaan, jos liiketoiminta loppuu. 

 



 

 

 

 

Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut, paikalla olevat viranhaltijat, sekä 
kokousta seuraavat vieraat. 

Me Mänttä-Vilppulan Perussuomalaiset esitämme: 

1. 19.02.2024 asiakohdassa §10 päätetyn Kolhon Koulun 
lakkauttamispäätöksen mitätöimistä ja kaikkien siihen liittyvien 
valmistelujen päättämistä. 

2. Kolhon koulun toiminta jatkuu entisellään. 
3. Mänttä-Vilppulan kaupungin tulee tehdä kehityssuunnitelma Kolhon 

kehittämisestä yhteistyössä kehitysyhtiön, paikallisten yritysten ja kylän 
aktiivien kanssa. 

4. Tehdä positiivista markkinointia erilaisissa tilaisuuksissa esim. messuilla 
Kolhon kylän ja kyläkoulun puolesta, muun messutoimintansa ohessa. 
 
Valtuustoaloite on liitteenä. 

    
   

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 


